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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 15. maj 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 295) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 295: 

  

” Ministeren bedes redegøre for, hvad hun har foretaget sig for at få forbudt sprøjtning 

med kobber af økologiske æbler og redegøre for, hvilke nye initiativer hun vil tage for 

at sikre dette?” 

  

Svar: 

  

I 1991 fik vi fælles regler for økologisk planteproduktion i EU. Det indebar blandt andet, 

at kobber blev sat på listen over midler, der må anvendes til bekæmpelse af 

svampesygdomme i økologisk produktion.  

 

Kobber fremgår fortsat af listen, og flere medlemslande giver udtryk for, at de fortsat har 

brug for at kunne anvende kobber i produktionen. 

 

Generelt er det dansk holdning, at de midler, det skal være tilladt at anvende i økologisk 

produktion, skal være få og så skånsomme som muligt. 

 

Derfor vil jeg fortsat arbejde for, at brugen af kobberprodukter i økologisk produktion 

begrænses mest muligt. 
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